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Referat SB15 

 

Skolebestyrelsesmøde (15)  

Onsdag d. 8. januar 2020 
19:00 – 21.00  
 
 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Cecilie Møller Pedersen 9.b (Formand), Emma Børner Damsgaard Nielsen 8.b (næstformand) 
 
Mødeleder: Rie Mortensen 
 
Gæst: Maria Argiris, Pædagogisk afdelingsleder 
 

 

Møderække 2019 – 2020: Tirsdag 20.08 – Onsdag 11.09 – Onsdag 06.11 – Tirsdag 03.12 – 2020 – 
Onsdag 08.01 – Tirsdag 04.02 – Tirsdag 03.03 – Torsdag 02.04 – Mandag 04.05 – Mandag 08.06 

 

Punkt 111: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referatet blev underskrevet og godkendt 

Bilag: Mødereferat SB 14 
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Punkt 112: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Elevrådet har ikke været samlet siden sidste skolebestyrelsesmøde i december. Derfor 
intet nyt herfra. 

Bilag:  

 

Punkt 113: Orientering fra ledelsen                                                                            15 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  
Bestyrelsesmøde flyttes fra den 5. til den 3.marts pga. Lederforumsinternat 
 
AULA-widget ”Mit barns fravær” ligger nu tilgængeligt for alle forældre. Her kan barnets fravær 
følges. 
 
3 i 1 måling hos medarbejdere er på vej. Her spørges til trivsel, sundhed og Arbejdspladsvurdering. 
 
National trivselsundersøgelse er på vej til eleverne. 
 
Økonomi på skoleområde. Der diskuteres p.t. ny tildelingsmodel. Kim fremlagde enkort status om 
pågående arbejde. 
 
Indmeldingstal til de kommende 0.-klasser 2020-2021.: 
Afdeling Morud 45 elever. 
Afdeling Veflinge 12 elever. 
Dermed kan klasseantal opretholdes.  
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Punkt 114 : Klub og SFO                                                   40 min.           

Beslutningstema: Klub og SFO 

Indstilling: Drøftelse af tilbuddets nutid og fremtid. 

Sagsfremstilling: Klub og SFO kom op på skolebestyrelsens november-møde, idet Morud 
Idrætsforening har inviteret til samarbejde omkring E-sport. Det var derfor væsentligt at høre 
tankerne omkring denne udvikling. Hvad er visionerne for Klub- og SFO-tilbuddet? 

Pædagogisk afdelingsleder Maria Argiris er derfor inviteret til en drøftelse af Klub- og SFO-tilbuddet 
på Havrehedskolen.    

Beslutning:  

Maria fremlagde tilbuddet fra Morud IF: 
Morud IF afsøger p.t. mulighederne for oprette et træningsrum i hallen til E-sport, så unge 
mennesker kan dyrke dette i foreningsregi. Morud IF har i den forbindelse taget kontakt til skolen 
for at høre, om skolen er interesseret i et samarbejde omkring E-sport som en del af et klubtilbud.  

Maria og skolen skal til møde hos Morud IF for at høre mere om tilbuddet. 

Maria og hendes team er af den holdning, at hvis et sådan tilbud kan være med til at trække nogle 
unge mennesker ud af ensomhed/isolation og give dannelse, pli og guide i cyberspace, kan 
tilbuddet om E-sport være interessant i SFO/Klubregi. Der er tanker om tilbuddet kan være to dage 
pr. uge. 

Reglerne for skærmtid i klubben i Morud er p.t. max. 30 min om dagen pr. dag totalt (alle skærme!) 

Maria er meget obs. på, hvordan computerspil kan bruges til at være relationsopbyggende: På 
samme måde, som de fanger børn med kreative/fysiske/natur-tilbud, vil de kunne tiltrække en 
anden målgruppe med E-sport. I dag har 25% af de konflikter, der håndteres i SFO/Klub et digital 
udgangspunkt og mange børn er udfordret i deres robusthed, når det gælder om at vinde og tabe.  

Efter Marias oplæg diskuterede bestyrelsen for og imod at indføre E-sport som en del af 
klubtilbuddet. Der blev udtrykt både opbakning og skepsis over for tilbuddet. 

Argumenterne for tilbuddet var bl.a., at mange børn alligevel går hjem fra klubben for blot at sidde 
alene og spille. Med et E-sportstilbud i klubben ville de stadig være fælles om noget, og de voksne 
ville kunne guide og styre dem. 

Argumenterne mod tilbuddet var bl.a. ressourcer. Vil dette tilbud gøre det umuligt at opretholde 
andre kvalitetstilbud til dem, der ikke har lyst til at spille?  Der blev også udtrykt bekymring for, at 
børnene ikke kommer udenfor og bl.a. bruger skoven – noget vi vægtede højt blot for et par år 
siden.  
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Vi snakkede også om, at det er vigtigt, at prioritere eftermiddagstilbuddet og dermed holde 
børnene i SFO og Klub og lave de tilbud, der efterspørges og appellerer til mange forskellige børn.  

Der blev aftalt, at Maria melder tilbage til skolebestyrelsen, når mødet med Morud IF er afholdt. 

 

Punkt 115: Status på byggeri                                              15 min.           

Beslutningstema: Byggeri 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på ombygnings- og moderniseringsplanerne 
for Havrehedskolen. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer fra sidste byggemøde med personale, arkitekter og 
ingeniører. 

Opdatering af procesplan 

Beslutning:  

Tids- og procesplan er ændret. Billedkunst og håndarbejde er i gang- det går hurtigere på nogle 
områder end forventet. Det ændrer tidsplanen- og skubber til os alle her på skolen. 

Kim Funk Johannessen gennemgik de forskellige byggeområder og deres status. 

 

Punkt 116: Tidsplan for udarbejdelse af kvalitetsrappport for skolevæsenet 18/19                 10 min.           

Beslutningstema: Kvalitetsrapport 

Indstilling: At skolebestyrelsen informeres om tidsplanen for udarbejdelse af kvalitetsrapport. 

Sagsfremstilling: Der udarbejdes p.t. kvalitetsrapport for det nordfynske skolevæsen 

Beslutning:  

Kvalitetsrapport udfærdiges hvert andet år. Tidsplanen blev gennemgået med skolebestyrelsen. 

Skolebestyrelsesmødet den 4.2 flyttes til den 6.2 så høringsperioden rammes. 
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Bilag: Tidsplan 

 

Punkt 117: T3 –Spørgeskemaundersøgelse                                                  20 min.           

Beslutningstema: Program for Læringsledelse 

Indstilling: At skolebestyrelsen får en første indsigt i T3- målingens data.  

Sagsfremstilling: Data er netop blevet offentliggjort- vi kigger på de første resultater (for personale, 
forældre og elever.) 

Beslutning:  

KJ gennemgik udtræk fra de tre undersøgelser der er lavet over de sidste 5 år 

Skolebestyrelsen drøftede de nedslag der blev vist på områder som trivsel, social isolation, 
fagområder etc. 

Bilag:  

 

Punkt 118: Skole-hjemsamarbejde udviklingsgruppe                                   10 min.           

Beslutningstema: Skole-hjemsamarbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen opdateres på arbejdet med skole-hjemsamarbejdets udvikling i såvel 
klasser som bestyrelsens udviklingsgruppe.  

Sagsfremstilling: Der har været afholdt et møde i gruppen siden sidste SB-møde, hvor 
hovedpunkter er blevet drøftet.  

Beslutning: Punktet udsættes til SB16 i februar 
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Punkt 119: Eventuelt                                          5 min.           

Der var ingen punkter til Evt. 

 

Punkter til SB16: Udviklingsgruppe – Budget/økonomi - høringssvar 

Mødeleder SB16: Henriette Lorentzen 

 


